
    Vaksdal kommune 
 

MØTEPROTOKOLL 
FORMANNSKAP/PLAN- OG ØKONOMIUTVALET 

 
 

Møtedato: 03.09.2018 
Møtestad: Heradshuset, Dale 
Møtetid: 12:00 - 16:00 
 
 
ORIENTERINGAR: 
- Om kommunedelens arealdel 
- Orientering frå rådmannen om aktuelle saker 
 
 

Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 

Eirik Haga AP Ordførar 

Sigmund Simmenes SP Varaordførar 

Heidi Rongved AP Medlem 

Anne Christin Eide AP Medlem 

Bjørn Roald H Medlem 

Kjartan Haugsnes SV Medlem 

Jan Erik Bernes Roe KRF Medlem 

  
 
Andre møtande: 
Rådmann Trine Pettersen Grønbech 
Ass. rådmann Åse Elin Myking 
Kommunalsjef oppvekst Ann Kristin Bolstad 
Einingsleiar Samfunnsutvikling Willy Andre Gjesdal 
Politisk sekretær Sølvi Legård 

 

 
 
 

Saksliste 
 
SAKSNR TITTEL 

 
53/2018 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

54/2018 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 

55/2018 REFERATSAKER OG MELDINGAR 

56/2018 OPPSTARTSVEDTAK KOMMUNEDELPLAN OPPVEKST 

57/2018 AREALDEL AV KOMMUNEPLAN TIL OFFENTLEG HØYRING 

58/2018 AVHENDING AV KOMMUNALE BYGG 
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59/2018 FRAMLEGG TIL ARBEIDSPROGRAM FOR BUDSJETT OG TILTAK I 
ØKONOMIPLANPERIODEN 

60/2018 AVTALE OM VETERINÆRTENESTER I VOSS VEST OG VOSS AUST VAKTDISTRIKT TIL OG 
MED 2020 

61/2018 SØKNAD OM KOMMUNAL GARANTI FOR LÅN TIL HEIS I HØGBYGGET 

62/2018 VAKSDAL NÆRINGSPARK - AVVIKLING 
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53/2018: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 53/2018 Vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
54/2018: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 54/2018 Vedtak: 
 
Protokollenvert godkjent slik han ligg føre. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
55/2018: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 55/2018 Vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
56/2018: OPPSTARTSVEDTAK KOMMUNEDELPLAN OPPVEKST 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
I medhald av plan- og bygningslova § 11-12 vedtar formannskapet i Vaksdal oppstart av planarbeid 
for Kommunedelplan Oppvekst. Formannskapet ber Levekårsutvalet handsame døftingssak om 
arbeidsprosess og tema til planprogram og om å oppnemne ein saksordførar 
 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Tilleggsframlegg frå Kjartan Haugsnes, SV: 
Nytt punkt 2: 
Kommunedelplan oppvekst tek utgangspunkt i skulestruktur som vedteke i sak 60/2016. 
 
Røysting: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegget frå Kjartan Haugsnes fekk 1 røyst (SV) og fall. 
 
FPØ - sak 56/2018 Vedtak: 
 
I medhald av plan- og bygningslova § 11-12 vedtar formannskapet i Vaksdal oppstart av planarbeid 
for Kommunedelplan Oppvekst. Formannskapet ber Levekårsutvalet handsame døftingssak om 
arbeidsprosess og tema til planprogram og om å oppnemne ein saksordførar. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
57/2018: AREALDEL AV KOMMUNEPLAN TIL OFFENTLEG HØYRING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Forslag til kommuneplan, arealdel 2018-2030, datert xx sendast til høyring og leggast ut til offentleg 
ettersyn, jf. Plan- og bygningslova § 11-14. 
 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Utsetjingsframlegg frå Eirik Haga, AP: 
Kommunestyret får ein gjennomgang av KPA 1. okt.  Saka kjem opp til ny handsaming i neste fsk-
møte. 
 
Røysting: 
Eirik Haga sitt utsetjingsframlegg vart samrøystes vedteke. 
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FPØ - sak 57/2018 Vedtak: 
 
Kommunestyret får ein gjennomgang av KPA 1. oktober.  Saka kjem opp til ny handsaming i neste 
formannskapsmøte. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
58/2018: AVHENDING AV KOMMUNALE BYGG 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Rådmannen får fullmakt til å selje følgjande kommunale eigedomar: 
 
Stamnes barnehage, gbnr 45/184 
Ved tildeling av kontrakt for bygging av Stamnes oppveksttun skal ein starte planarbeid for 
omregulering av eigedomen til bustadføremål. Oppstart av planarbeid vert heimla i § 12-8 i plan- og 
bygningslova. 
 
Lærarbustad Bergo m/ løe, gbnr 64/13 
 
Inntekt frå sal av eigedomane vert overført til disposisjonsfond til reduksjon av framtidige 
investeringar. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Framlegg frå Kjartan Haugsnes, SV: 
Sal av Stamnes barnehage vert utsett til endeleg avgjerd om oppveksttun er vedteke. 
 
Framlegg frå Eirik Haga på vegner av AP, KRF og SP: 
Rådmannen får fullmakt til å selja Lærabustad Bergo m/løe, gbnr. 64/13. 
Inntekt frå sal av eigedomen vert overført til disposisjonsfondet til reduksjon av framtidige 
investeringar. 
 
Eventuell omregulering av Stamnes barnehage, gbnr 45/184 vert å koma tilbake til når arbeidet til 
arbeidsgruppa som skal greia ut kostnadsreduserande tiltak som er berekraftige for kommunen (sjå 
sak 59/18!) presenterer prosessaka si 15. okt. og i budsjettarbeidet for 2018. 
 
Røysting: 
Framlegget frå Eirik Haga vart sett opp mot Kjartan Haugsnes sitt framlegg - Kjartan Haugsnes sitt 
framlegg fekk 2 røyster (SV, H) og fall. 
 
FPØ - sak 58/2018 Vedtak: 
 
Rådmannen får fullmakt til å selja Lærabustad Bergo m/løe, gbnr 64/13. 
Inntekt frå sal av eigedomen vert overført til disposisjonsfondet til reduksjon av framtidige 
investeringar. 
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Eventuell omregulering av Stamnes barnehage, gbnr 45/184 vert å koma tilbake til når arbeidet til 
arbeidsgruppa som skal greia ut kostnadsreduserande tiltak som er berekraftige for kommunen (sjå 
sak 59/18!) presenterer prosessaka si 15.oktober og i budsjettarbeidet for 2018. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
59/2018: FRAMLEGG TIL ARBEIDSPROGRAM FOR BUDSJETT OG TILTAK I ØKONOMIPLANPERIODEN 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Formannskapet, plan- og økonomiutvalet set ned ei partssamansett arbeidsgruppe som skal greie ut 
kostnadsreduserande tiltak som er berekraftige for kommunen  i framtida.  
Arbeidsgruppa vert etablert for 2 år og skal rapportere til formannskapet i kvart møte.  
 
Mandat for arbeidsgruppa 

 Med utgangspunkt i økonomiplanen skal arbeidsgruppa greie ut kostnadsreduserande tiltak på 
kort og lang sikt. Tiltaka skal minst gje ei drift i samsvar med kravet til netto driftsresultat. 

 Arbeidet i gruppa skal vera kunnskapsbasert og tiltaka som vert lagt fram for formannskapet skal 
vera forsvarleg utgreidd og dokumentert. Heilskapen i kommunen sine oppgåver skal ivaretakast. 

 Arbeidsgruppa skal rapportere om pågåande arbeid og framdrift i kvart formannskapsmøte. 

 Framlegg til tiltak vert lagt fram for formannskapet i samband med budsjett og økonomiplan. 

 Referat og oversikt over pågåande arbeid skal gjerast offentleg tilgjengeleg  
 
Frå formannskapet vert det vald 3 personar til arbeidsgruppa: 
1. 
2. 
3. 
________________ vert vald som saksordførar for arbeidet. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Framlegg frå Kjartan Haugsnes på vegner av SV og H: 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet set ikkje ned ei partssamansett arbeidsgruppe. 
 
Framlegg frå Eirik Haga på vegner av AP, KRF og SP: 
Frå formannskapet vert vald 3 personar: 
1. Ordførar som vert saksordførar 
2. Jan Erik Bernes Roe 
3. ….. 
 
Leiar i eldrerådet vert med i gruppa. 
 
Røysting: 
Framlegget frå Kjartan Haugsnes vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg - Kjartan Haugsnes sitt 
framlegg fekk 2 røyster (SV og H) og fall. 
Eirik Haga sitt framlegg fekk 5 røyster (AP, KRF og SP) og vart vedteke. 
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FPØ - sak 59/2018 Vedtak: 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet set ned ei partssamansett arbeidsgruppe som skal greie ut 
kostnadsreduserande tiltak som er berekraftige for kommunen  i framtida.  
Arbeidsgruppa vert etablert for 2 år og skal rapportere til formannskapet i kvart møte.  
 
Mandat for arbeidsgruppa 

 Med utgangspunkt i økonomiplanen skal arbeidsgruppa greie ut kostnadsreduserande tiltak på 
kort og lang sikt. Tiltaka skal minst gje ei drift i samsvar med kravet til netto driftsresultat. 

 Arbeidet i gruppa skal vera kunnskapsbasert og tiltaka som vert lagt fram for formannskapet skal 
vera forsvarleg utgreidd og dokumentert. Heilskapen i kommunen sine oppgåver skal ivaretakast. 

 Arbeidsgruppa skal rapportere om pågåande arbeid og framdrift i kvart formannskapsmøte. 

 Framlegg til tiltak vert lagt fram for formannskapet i samband med budsjett og økonomiplan. 

 Referat og oversikt over pågåande arbeid skal gjerast offentleg tilgjengeleg  
 
Frå formannskapet vert vald 3 personar: 
1. Ordførar som vert saksordførar 
2. Jan Erik Bernes Roe 
3. ….. 
 
Leiar i eldrerådet vert med i gruppa. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
60/2018: AVTALE OM VETERINÆRTENESTER I VOSS VEST OG VOSS AUST VAKTDISTRIKT TIL OG MED 
2020 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1. Vaksdal kommune skal nytte avsette kompensasjonsmidlar for veterinærpraksis på dagtid i 

kommunen som kommunal eigendel for å sikre tilstrekkeleg tilgang på dyrehelsepersonell i 
veterinærvaktområdet (Voss vest og Voss aust).   
 

2. Vaksdal kommune gjev si støtte til at Eidfjord kommune vert del av vårt veterinærvaktdistrikt 
(Voss vest og Voss aust) på dagtid.  
 

3. Vaksdal kommune samtykker i at Voss kommune vert fast administrasjonskommune for 
veterinærvakt i Voss vest vaktdistrikt og Voss aust vaktdistrikt 

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
 
 



    Vaksdal kommune 
 

 
FPØ - sak 60/2018 Tilråding: 
 
 
1. Vaksdal kommune skal nytte avsette kompensasjonsmidlar for veterinærpraksis på dagtid i 

kommunen som kommunal eigendel for å sikre tilstrekkeleg tilgang på dyrehelsepersonell i 
veterinærvaktområdet (Voss vest og Voss aust).   
 

2. Vaksdal kommune gjev si støtte til at Eidfjord kommune vert del av vårt veterinærvaktdistrikt 
(Voss vest og Voss aust) på dagtid.  
 

3. Vaksdal kommune samtykker i at Voss kommune vert fast administrasjonskommune for 
veterinærvakt i Voss vest vaktdistrikt og Voss aust vaktdistrikt 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
61/2018: SØKNAD OM KOMMUNAL GARANTI FOR LÅN TIL HEIS I HØGBYGGET 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Søknad frå Sameige Skulegata 1,A,B,C om kommunal garanti til oppgradering av heis i høgbygget vert 
ikkje innvilga. 
 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Framlegg frå Bjørn Roald, H: 
Kommunen gir garanti for beløpet for en tidsperiode for 5 år. 
 
1 røysta for framlegget frå Bjørn Roald (H) som fall. 
 
FPØ - sak 61/2018 Tilråding: 
 
Søknad frå Sameige Skulegata 1,A,B,C om kommunal garanti til oppgradering av heis i høgbygget vert 
ikkje innvilga. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
62/2018: VAKSDAL NÆRINGSPARK - AVVIKLING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal Næringspark As vert avvikla.  
Styret for Vaksdal Næringspark AS vert beden om å organisere ekstraordinær generalforsamling for å 
vedtak avvikling og val av avviklingsstyre, jf aksjelova §§ 16-1 og 16-2. 
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Formannskap/plan- og økonomiutvalet  03.09.2018 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 62/2018 Tilråding: 
 
Vaksdal Næringspark As vert avvikla.  
Styret for Vaksdal Næringspark AS vert beden om å organisere ekstraordinær generalforsamling for å 
vedtak avvikling og val av avviklingsstyre, jf aksjelova §§ 16-1 og 16-2. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 
  



    Vaksdal kommune 
 

 
ORIENTERINGAR 
 
Orienteringane vart tatt etter sak 54/2018: 
 
- Aktuelle saker: 

- Støyproblema frå Kryptovault 
- Oppstart av skule- og barnehageåret 
- Oppstart Vaksdal Introsenter med grunnskule for vaksne 
- Miljøretta helsevern ved skulane i Vaksdal 
- Tilsyn barnehagane 
- Folkehelsenettverk i Hordaland 

 
- Forslag til tempoplan for politiske saker 
 
- Status ny barne- og ungdomsskule på Dale v/einingsleiar Samfunnsutvikling Willy Andre Gjesdal 
 
- Nylansering:  Feilmeldingsfunksjon på nettsida til Vaksdal kommune som gjeld kommunale 

tenester/bygg 
 
- Presentasjon av kommuneplanens arealdel v/kommuneplanleggjar Gjertrud Karevoll 
 
Andre saker: 
 
Situasjonen for gardbrukarane i kommnen 
Etter forslag frå ordførar ber formannskapet om ei sak vedk. støtte til gardbrukarane i kommunen. 
 
TV-aksjonen 
Varaordføraren vert som tidlegare kommunen sin representant. 
Kommunen sitt bidrag til TV-aksjonen vert auka til kr 2 pr innbyggjar. 
 
 
SPØRSMÅL 
 
Skriftleg spørsmål frå Kjartan Haugsnes  
1.  Gjeldande Kryptovault AS 
Ber om at rådmannen orienterer formannskapet om status i saka. Viser og til utviklinga av same sak 
på Hønefoss som mellom anna omtalt i Dagens Næringsliv (DN) 21.08.2018 der Ringerike kommune 
sine konsulentar i Norconsult meiner at selskapet må søke brukstillatelse eller ferdigattest for 
bruksendring i lokalene. Når dette ikkje ligg føre meiner kommunen at Kryptovault ikkje kan drive 
vidare.  
 
Spørsmål til rådmannen: 

1. Er krav til Kryptovault om brukstillatelse/ferdigattest for bruksendring vurdert for 
Kryptovault As på Dale? 

2. Har Vaksdal kommune kontakta Ringerike kommune for å gjere felles sak mot Kryptovault AS 
i høve støyproblematikk? 

 
2.  Gjeldande uttale frå Helsevernenheten – planar for midlertidige Dale ungdomsskule. 
Viser til uttale frå Helsevernenheten i Bergen kommune, dagsett 18. juni 2018 (Vedlagt) 
Helsevernenheten har tidlegare i vår og no i juni i år stilt seg kritiske til planane for midlertidig skule 
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på Dale. Desse tel seks særskilte punkt, og Helsevernenheten har oppsummert forslag til tiltak (a til f) 
i same brev.  
 
Spørsmål: 

1. Er pålegga frå Helsevernenheten følgt opp og sjekka ut slik det er bedd om?  
2. Har kommunen vurdert andre lokalitetar for elevane i utfordrande periodar for å sikre skulen 

sitt særskilte ansvar for elevane? 
3. Er forholda i tiltak b) gjeldane toalett på plass? 
4. Er det gjort ei risikoanalyse av det psykososiale miljøet ved at elevane skal nytta gatå i større 

grad enn i dag? Og har dei næringsdrivande i gatå vorte informert om at gatå vert ein del av 
«skuleplassen» i 2 år? 

5. Er kommuneoverlegen teke med i planlegging og ferdigstilling av midlertidige Dale 
ungdomsskule slik Helsevernenheten sett fram som krav? 

Rådmannen svarte på spørsmåla under sine orienteringar 
 
Skriftleg spørsmål frå Heidi Rongved 
Eg ber administrasjonen gjera greie for om Vaksdal kommune nyttar Aleris sine tenester. I tilfelle til 
kva. Har ein i tilfelle oversikt over kva tilknyting dei som jobbar her har til Aleris, er dei tilsett eller er 
dei leigd inn? 

Rådmannen svarte 
 
Kjartan Haugsnes 
Om feiing og tilsyn 
Rådmannen v/einingsleiar Samfunnsutvikling svarte 
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